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REVISTA PRESEI 
 

 

 Tudose: Toate autoritățile statului intervin în județele din vest; vom implementa un sistem de alertă prin telefonia 
mobilă 
Prim-ministrul Mihai Tudose a transmis un nou mesaj de condoleanțe familiilor celor decedați în urma furtunii 
care a lovit județele din vestul țării, precizând că toate autoritățile statului sunt în alertă, inclusiv forțe ale MApN 
care participă la misiuni de degajare de drumuri și căi ferate, și că, totodată, de săptămâna viitoare va începe 
implementarea unui sistem de alertare timpurie prin intermediul operatorilor de telefonie mobilă. 
* Nou bilanț IGSU: Opt persoane decedate și 67 rănite în urma furtunii din vestul țării 
Tudose a menționat că, la nivel central, ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, coordonează Comitetul pentru 
Situații de Urgență, urmând ca luni, aceasta sau premierul efectueze o deplasare în județele afectate. 
"Încă o dată transmit și pe această cale condoleanțe familiilor celor decedați. Este o tragedie. Credeți-mă, se face 
tot ce este omenește posibil de către autoritățile statului, de către acei eroi tăcuți pentru a restaura cumva 
liniștea și ordinea în țară. Doamna ministru Carmen Dan coordonează centrul de criză de la București, toate 
autoritățile locale din județele afectate de fenomenele acestea meteorologice sunt în alertă. Din păcate, bilanțul a 
ajuns a la opt decese", a declarat premierul într-o intervenție telefonică la Antena 3. 
Tudose a adăugat că, de asemenea, Armata a reacționat "rapid și pozitiv la solicitarea de ajutor". 
"Și începând cu județul Timiș participă la misiunile degajare de drumuri, căi ferate. Nu ne trebuie doi oameni 100 
de zile, ci 100 de oameni două ore ca să degajăm căile. Și atunci, tot ce înseamnă forțe ISU, Jandarmeria și Armată 
participă la înlăturarea efectelor fenomenelor meteorologice", a precizat premierul. 
Fiind întrebat dacă intenționează să se deplaseze în zona afectată, premierul a spus: "Am vorbit cu doamna 
ministru de Interne și unul dintre noi doi va face acest lucru". 
"Probabilitatea cea mai mare este să se ducă doamna ministru Carmen Dan sau, oricum, unul dintre noi să 
rămână în București pentru coordonare", a spus Tudose. 
Șeful Guvernului a făcut și precizări legate de situația privind transportul feroviar în zona Banatului. 
"Pe tot ce înseamnă legături feroviare cu Banatul se degajează calea de rulare, se înlocuiesc locomotivele electrice 
cu locomotive Diesel, fiindcă partea electrică este la pământ, la propriu, și atunci se trece pe Diesel pentru ca 
circulația feroviară se se reia", a spus el. 
Premierul a adăugat că probleme de alimentare cu energie eletric sunt peste tot pe unde a trecut furtuna. 
"La Bistrița-Năsăud, de exemplu, spitalul județean funcționează pe generator, dar, uitați că infrastructura a 
funcționat, generatoarele funcționează și spitalul este funcțional. În județul Harghita avem un tren pe undeva pe 
lângă Toplița blocat, a picat un pom între locomotivă și primul vagon. Am luat legătura cu forțele locale de la ISU 
să nu cumva să apară și alte evenimente, în tren. Eu știu, un călător să aibă o problemă medicală și să fim pregătiți 
să intervenim dacă este ceva. Acolo, prognosticul este că într-o oră și jumătate, două se degajează zona. Un caz 
ciudat la Baia Mare. s-a oprit, tot așa, curentul la telescaunul de la baza Șuior, iar o doamnă gravidă s-a panicat și 
a sărit din telescaun. Este într-o stare stabilă, acum este în travaliu, către spre spital", a spus Tudose. 
Prim-ministrul a comentat și informațiile primite de la ANM, întrebat fiind în acest sens. 
"Ei au dat o prognoză acum că se extinde către Transilvania în nord și până spre zona Hunedoara pe centru, sud. 
Toate autoritățile sunt în alertă", a spus el. 
Mihai Tudose a mai afirmat că, săptămâna viitoare, va începe implementarea unui sistem de alertare a populației 
prin intermediul operatorilor de telefonie mobilă. 
"Săptămâna viitoare este obligatoriu să începem implementarea unui sistem de alertă pe telefoanele mobile pe 
zone. Adică toți operatorii de telefonie să fie obligați prin lege să ajungă acea alertă pe telefoanele mobile ale 
tuturor celor din zonă. Adică, cine e într-o zonă de acoperire pe zona care e declarată în pericol, că e furtună, că e 
viscol, că e orice, chiar o alertă chimică, incendiu, să primească automat această alertă pe telefonul mobil. Pentru 
că cei care erau în parc și au fost surprinși de acest fenomen meteorologic brusc nu urmăreau niciun mijloc de 
informare în masă", a mai declarat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul de Interne se va deplasa luni dimineața în zonele afectate de furtună (surse) 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, se va deplasa în zonele afectate de furtună, luni dimineața, când condițiile 
meteo vor permite, au declarat, pentru AGERPRES, surse guvernamentale. 
Conform acestora, Ministrul de Interne se va deplasa la Timișoara și Arad pentru a face o evaluarea situației 
victimelor, a pagubelor produse de furtună, precum și a necesarului de reparații. 
Evaluarea situației va fi prezentată ulterior în ședința de guvern, în vederea alocării sumelor din fondul de rezervă 
pentru calamități, au menționat sursele citate. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Finanțelor: România va păstra deficitul bugetar sub 3%, aşa cum s-a angajat 
România va păstra deficitul bugetar sub 3%, așa cum s-a angajat prin Pactul de Stabilitate și Creștere, iar creșterea 
economică de 5,6% preconizată pentru anul 2017 este bazată atât pe consum, cât și pe majorarea volumului 
producției industriale, a dat asigurări ministrul Finanțelor Publice, Ionuț Mișa. 
Oficialul român a punctat creșterea economică de 5,6% din anul 2017, bazată atât pe consum, cât și pe o creștere 
a volumului producției industriale mai mare cu 8% față de aceeași perioadă a anului anterior, precum și scăderea 
ratei șomajului, care a înregistrat în luna iulie 2017 un nivel de 5,2% față de 7,7%, media europeană. 
De asemenea, în cadrul discuțiilor s-a menționat creșterea Produsului Intern Brut (PIB) și rectificarea pozitivă 
"realizată datorită creșterii veniturilor bugetului general consolidat". În plus, ministrul Ionuț Mișa a reconfirmat 
angajamentul României privind păstrarea deficitului bugetar în limitele de 3%, stabilit de Pactul de Stabilitate și 
Creștere. 
În contextul reuniunii informale a Consiliului ECOFIN, organizate de Președinția estoniană în perioada 15 - 16 
septembrie 2017, ministrul român al Finanțelor a avut o întâlnire bilaterală cu oficialul Comisiei Europene, Valdis 
Dombrovskis, iar discuțiile au vizat aspecte legate de situația macroeconomică la nivelul României și viitorul 
Uniunii Economice și Monetare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Deputat liberal, GREVA FOAMEI în Parlament: 'O să stau pe un scaun şi o să mă întind pe unde apuc' 
Deputatul PNL Florin Roman a declarat că de luni va intra în greva foamei la Parlament, urmând să se instaleze pe 
un scaun în holul de la P1 din faţa sălii de plen a Camerei Deputaţilor, în semn de protest faţă de lipsa de finanţare 
a Monumentului Unii de la Alba Iulia şi faţă de modificările la legea administraţiei publice locale.  
"De mâine sunt în grevă. Mâine sunt la înmormântare (a preşedintelui de onoare al PNL Mircea Ionescu Quintus - 
n.r.), la ora 12,00, după ce se termină, vin direct la Parlament", a precizat duminică, pentru AGERPRES, Florin 
Roman, menţionând că nu renunţă la acest demers.  
 
El a spus, referitor la decizia conducerii Camerei Deputaţilor de a nu-i permite să facă greva foamei la P1, în faţa 
biroului preşedintelui Camerei, că Biroul Permanent nu poate să-i interzică unde să facă greva.  
 
"Biroul Permanent nu poate să-mi interzică mie unde să fac grevă pentru că locul meu de muncă este Camera 
Deputaţilor, iar Camera Deputaţilor nu este a domnului Dragnea sau cine mai e în Biroul Permanent. O să stau 
acolo unde trebuie şi unde este locul meu de muncă. O să stau la P1 şi foarte probabil o să dorm la etajul 2 ca să 
nu-l deranjez pe domnul Dragnea, dar ziua o să stau la P1", a susţinut Roman. 
El a adăugat că va sta pe un scaun, fiindu-i interzis să se instaleze în alt mod.  
 
"O să stau pe un scaun şi o să mă întind pe unde apuc pe sus", a menţionat deputatul liberal.  
 
Roman a susţinut că protestează în acest fel faţă de "lipsa de reacţie" a Guvernului în ceea ce priveşte finanţarea 
Monumentului Unirii de la Alba Iulia, dar şi faţă de modificările la legea administraţiei care ar da "privilegii" 
liderilor UDMR.  
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Deputatul liberal a spus că banii pentru Monumentul Unirii de la Alba Iulia ar fi trebuit să fie prevăzuţi în buget, 
pentru a avea timp ca lucrările să se finalizeze până la Centenarul Marii Uniri, respingând afirmaţiile preşedintelui 
Camerei Liviu Dragnea potrivit cărora această problemă este rezolvată.  
 
"Dragnea minte cu neruşinare pentru că banii pentru Monument trebuiau prevăzuţi în buget. Domnul Dragnea a 
spus că va da anul viitor banii. Domnul Dragnea habar nu are pe ce lume trăieşte pentru că dacă l-ar interesa acest 
monument, ar şti că el se construieşte în 9 luni de zile, plus perioada de contractare şi execuţie. Dacă nu se încep 
lucrările acum, se termină orice discuţie.(...) E şi problema cu Centenarul, este şi problema cu modificările la legea 
administraţiei publice locale. În loc să se ocupe de Centenar, el e grăbit să rezolve privilegiile pentru liderii UDMR. 
Aşa înţelege Centenarul Liviu Dragnea. Eu sper că toţi românii să facă presiune", a mai spus Roman.  
 
Deputatul PNL Florin Roman a anunţat încă de marţi că va intra în greva foamei, în faţa biroului preşedintelui 
Camerei Deputaţilor, iar Biroul Permanent a decis că acesta poate să facă greva foamei la etajul 2 al Palatului 
Parlamentului, în faţa grupului său parlamentar, şi nu la P1.  
 
Decizia finanţării Monumentului Unirii de la Alba Iulia este luată deja, deci nu este nevoie ca "unii să adune 
puncte electorale care oricum sunt iluzorii", a declarat marţi preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, 
referindu-se la anunţul deputatului Florin Roman de a intra în greva foamei.  
 
"Somn uşor! În legătură cu monumentul respectiv, este luată deja de mai mult timp decizia de a fi finanţat acel 
monument şi se va finanţa indiferent de locul unde doarme domnul deputat", a adăugat Dragnea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Administrația Prezidențială: Iohannis, întrevederi bilaterale la New York cu înalții oficiali ONU și omologi ai altor state 
Președintele Klaus Iohannis participă, în perioada 18-22 septembrie, la New York, la cea de-a 72-a sesiune a 
Adunării Generale a Organizației Națiunilor Unite (ONU), prilej cu care va avea o serie de întrevederi bilaterale cu 
Secretarul General ONU, cu președintele Adunării Generale, precum și cu omologi din alte state, anunță un 
comunicat al Administrației Prezidențiale transmis AGERPRES. 
Potrivit comunicatului menționat, programul vizitei președintelui României va cuprinde, printre altele, susținerea 
discursului național în cadrul sesiunii de dezbateri generale a Adunării Generale a ONU, participarea la reuniuni la 
nivel înalt, organizate de către România împreună cu alte state, precum și de către Secretariatul ONU, 
participarea la recepția oferită de Președintele SUA, domnul Donald Trump, șefilor de delegații care iau parte la 
segmentul la nivel înalt al Adunării Generale. 
"De asemenea, Președintele Klaus Iohannis va avea o serie de întrevederi bilaterale cu Secretarul General ONU, cu 
Președintele Adunării Generale, precum și cu omologi din alte state", menționează comunicatul Administrației 
Prezidențiale. 
La discursul din plenul Adunării Generale, președintele Klaus Iohannis va pune accent pe importanța unei ordini 
internaționale bazate pe principii și reguli, pe statul de drept la nivel internațional, pe nevoia întăririi ONU și 
adaptării sale la provocările actuale și va sublinia necesitatea unui răspuns eficient pentru principalele provocări la 
adresa păcii și securității internaționale și din regiunea noastră, precizează comunicatul transmis AGERPRES. 
La evenimentul privind Educația pentru Pace, organizat de România, cu participarea altor oficiali de rang înalt, 
președintele Iohannis va sublinia rolul pe care îl are educația inclusivă și de calitate pentru toți în prevenirea 
conflictelor, a radicalizării tinerilor și a violenței, în promovarea tinerilor ca actori esențiali ai păcii, respectiv 
importanța asigurării accesului la educație ca drept fundamental al omului și a educației ca factor de progres în 
societate, de natură să conducă la atingerea obiectivelor ONU. 
Președintele Klaus Iohannis va participa, de asemenea, la un eveniment organizat de Secretariatul ONU, dedicat 
lansării Raportul comun HeForShe 10x10x10 Impact Champions care promovează egalitatea de șanse între bărbați 
și femei. Cu acest prilej, președintele va avea o intervenție, alături de alți 9 șefi de state și de guverne, în calitatea 
sa de membru al primului grup la nivel înalt, inițiat în 2015, care pledează pentru egalitatea de șanse între bărbați 
și femei. 
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În contextul lansării recente a campaniei pentru ocuparea de către România a unui loc de membru nepermanent 
în Consiliul de Securitate al ONU, în mandatul 2020-2021, președintele Klaus Iohannis va susține, în cadrul 
reuniunilor bilaterale și multilaterale la care va participa, importanța atingerii acestui obiectiv al statului român și 
principalele argumente care recomandă țara noastră în această competiție. 
Președintele României va mai avea întâlniri cu reprezentanții principalelor organizații evreiești din Statele Unite, 
precum și cu reprezentanții comunității românești din zona Philadelphia, mai menționează sursa citată. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Corina Crețu, vizită oficială în România. Cu cine se va întâlni comisarul european 
Comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu, va efectua o vizită oficială în România, în perioada 18-
19 septembrie 2017, pe agenda acesteia aflându-se întâlniri şi evenimente la Zalău, Jibou, Dej şi Cluj-Napoca, a 
informat Agenţia de Dezvoltare Regională Nord-Vest, potrivit agerpres.ro.  
În prima zi a vizitei, 18 septembrie, la Zalău, Corina Creţu se va întâlni cu autorităţile locale şi va avea un dialog cu 
cetăţenii pe tema viitorului Europei şi a politicii de dezvoltare regională, împreună cu ministrul delegat pentru 
fonduri europene, Rovana Plumb.  
 
În a doua parte a acestei zile, înaltul oficial european va vizita proiecte cu finanţare europeană din 
localităţile Jibou şi Dej. La Jibou comisarul va vizita proiectul unei pensiuni realizate cu finanţare europeană, iar la 
Dej va vizita Spitalul Municipal, al cărui ambulatoriu a fost de asemenea modernizat cu fonduri europene.  
 
În cea de a doua zi, 19 septembrie, la Cluj-Napoca, comisarul pentru politică regională va discuta tematica 
simplificării, absorbţiei şi specializării inteligente în domeniul fondurilor UE cu autorităţile locale, regionale şi 
naţionale, precum şi cu beneficiarii de finanţare europeană, în cadrul reuniunii organizate de Comisia de 
dezvoltare regională (REGI) din Parlamentul European.  
 
Comisarul european va participa, marţi, alături de viceprim-ministrul Sevil Shhaideh, şi la o întâlnire organizată la 
Palatul Prefecturii din Cluj, la care vor mai participa directorul general al ADRNV, Marcel Boloş, şeful Comisiei 
REGI, Lambert von Nistelrooij, şeful Unităţii pentru România în cadrul DG Regio al CE, Carsten Rassmusen, precum 
şi alţi membri ai Comisiei.  
 
Vizita comisarului european Corina Creţu survine în contextul organizării, de către Agenţia de Dezvoltare 
Regională Nord-Vest, alături de importante instituţii la nivel european, naţional şi regional, a Zilelor REGIO 2017, 
în perioada 18-20 septembrie, la Cluj-Napoca, precizează sursa citată.  
 
Cele două zile vor cuprinde Conferinţa 'Smart Regional Development', care are ca teme dezvoltarea regională, 
conceptul de smart city şi dezvoltarea urbană inteligentă, precum şi alte evenimente care vizează discutarea 
proiectelor europene. Conferinţa 'Smart Regional Development', organizată de Agenţia de Dezvoltare Regională 
Nord-Vest, în 18 septembrie 2017, la Cluj, adună cei mai relevanţi vorbitori de la nivel european şi naţional pe 
teme ca dezvoltarea regională, concepte ca mobilitate urbana, smart city şi dezvoltarea urbană inteligentă.  
 
Lideri ai Parlamentului European, reprezentanţi ai Direcţiilor Generale ale Uniunii Europene, ai ministerelor 
româneşti, precum şi reprezentanţi ai organizaţiilor româneşti şi străine implicate în dezvoltare regională şi 
urbană vor dezbate la Cluj-Napoca modul în care proiectele de investiţii finanţate prin REGIO construiesc 
inteligent prosperitate la nivelul comunităţii regionale şi ale comunităţilor locale.  
 
La această conferinţă participă de asemenea Marcel Boloş, Lambert von Nistelrooij şi Carsten Rassmusen, iar 
primarul municipiului Cluj-Napoca, Emil Boc, cel al municipiului Oradea, Ilie Bolojan, al municipiului Bistriţa, 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Oviudiu Creţu, şi al municipiului Satu Mare, Kereskényi Gabor, vor susţine câte un discurs pe teme precum 
dezvoltarea urbană, mobilitatea şi protejarea mediului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Comisarul european Julian King, în vizită oficială în România 
Comisarul european responsabil pentru Uniunea securității, Julian King, efectuează, luni, o vizită oficială în 
România, unde va avea întâlniri cu premierul Mihai Tudose, miniștrii justiției Tudorel Toader, și respectiv al 
afacerilor interne, Carmen Dan, precum și cu comisiile de specialitate ale Parlamentului României, pentru o 
dezbatere pe tema Uniunii securității. 
Potrivit unei informări transmisă vineri de Comisia Europeană, vizita comisarului Julian King mai include o vizită la 
Centrul Operațional de Coordonare al Poliției de Frontieră. 
Temele ce vor fi abordate de către demnitarul european cu oficialii români se referă la evaluarea exhaustivă a 
politicilor de securitate a UE, lupta împotriva terorismului și implementarea legislației adoptate recent în acest 
domeniu, lupta împotriva radicalizării și protejarea spațiilor publice, precum și interoperabilitatea și schimbul de 
informații, a mai precizat Comisia Europeană. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Guvernul, de acord cu pedepse mai aspre pentru șoferii care ignoră semnalul polițistului 
Guvernul și-a dat acordul pentru înăsprirea pedepselor pentru șoferii care nu opresc la dispoziția polițistului. 
”Vedem cum oamenii legii s-au confruntat cu foarte multe situații în care participanții la trafic au ales să nu 
oprească vehiculele, iar polițiștii rutieri au fost nevoiți să pornească în urmărirea lor, în unele cazuri fiind nevoie 
de întăriri și chiar de utilizarea focului de armă”, argumentează autorii legii necesitatea acestei sancțiuni. 
Guvernul a transmis Parlamentului că susține această modificare. 
Executivul a propus ca ”nerespectarea semnalelor, indicațiilor și dispozițiilor polițistului aflat în exercitarea 
atribuțiilor de serviciu” să presupună aplicarea sancțiunii cu amenda prevăzută în clasa a IV-a de sancțiuni și 
aplicarea sancțiunii complementare a suspendării exercitării dreptului de a conduce pentru o perioada de 90 de 
zile. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 „Biblioteca pentru Pop”, un protest inedit. Vizat, ministrului Educaţiei 
Evenimentul „Biblioteca pentru Pop” este anunţat pentru marţi în Piaţa Victoriei, participanţii urmând să aducă o 
carte, solicitând demisia lui Liviu Pop din funcţia de ministru al Educaţiei. Organizatorii îşi motivează acţiunea 
invocând scandalul manualelor şcolare şi „gravele probleme de background profesional” ale ministrului, solicitând 
sindicatelor din educaţie şi asociaţiilor de părinţi să lise alăture. Evenimentul se va desfăşura pe tot parcursul zilei, 
începând de la ora 9:00, iar cărţile strânse vor fi donate „unor şcoli pe care subfinanţarea le-a adus în situaţia de a 
nu avea o bibliotecă”. 
„Hai să îi ducem o carte lui Pop şi să îi cerem demisia! Ministrul Educaţiei, Liviu Marian Pop, a bulversat întregul 
sistem de învăţământ românesc. Milioane de copii şi de părinţi au privit, în ultimele săptămâni, cum deciziile 
halucinante ale lui Pop duc şcoala românească spre haos complet. Cea mai recentă măsură care a dat peste cap 
Educaţia din România a fost ordinul de ministru privind interzicerea materialelor auxiliare, care a proivocat 
situaţii aberante: părinţii s-au plâns că elevii sunt percheziţionaţi în ghiozdane, profesorii că nu mai au cum să 
predea la clase, Gazeta Matematică a fost considerată interzisă în şcoli iar soarta examenelor din acest an 
şcolar a devenit incertă. Din „palmaresul” ministrului Pop mai amintim: Manualul Unic la clasa a cincea, 
Manualul de Sport, convingerea că, deşi în România Educaţia e gratuită, asta înseamnă doar că elevii nu 
plătesc, nu şi părinţii lor”, scrie pe pagina de Facebook a evenimentului. 
De asemenea, organizatorii argumentează că „societatea românească a putut remarca faptul că Educaţia a ajuns 
să fie condusă de o persoană cu grave probleme de background profesional şi chiar şi de exprimare: gafele 
legate de „genunche” şi „cu câţi i se scrie cuvântul «copiii» fac parte deja din biografia publică a domnului Pop”. 
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                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Scopul acţiunii este ca guvernanţii să preţuiască ştiinţa de carte, iar impostura, complicitatea şi laşitatea să nu mai 
guverneze sistemul de învăţământ. 
„Vom transmite acest lucru întregului Guvern, în Piaţa Victoriei, printr-un gest simbolic: dăruindu-le, fiecare, 
câte o carte. Orice carte, pentru că nu dorim să trăim într-o ţară în care un material didactic sau o operă literară 
să poată interzise. Dacă doriţi, puteţi scrie şi o dedicaţie pentru domnul Pop, poate va reuşi să înţeleagă mai 
bine mesajul. Şi să înţeleagă că haosul pe care l-a provocat este prea mare şi e timpul să îşi dea demisia”, spun 
organizatorii, exprimându-şi speranţa că Guvernul, prin Ministerul Educaţiei, va dona cărţile colectate „unor şcoli 
pe care subfinanţarea le-a adus în situaţia de a nu avea o blibliotecă în care copiii să găsească tot ce au nevoie”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul Carmen Dan s-a întâlnit cu poliţiştii Brigăzii Rutiere pentru a discuta problemele cu care se confruntă 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a efectuat vineri o vizită la Brigada Rutieră Bucureşti pentru a discuta cu 
poliţiştii despre problemele cu care se confruntă, inclusiv despre propunerile acestora privind întărirea autorităţii. 
"Toate propunerile primite în această vară urmează să fie discutate şi cu reprezentanţii organizaţiilor profesionale 
şi sindicale, în cadrul unei întâlniri care va avea loc în cursul săptămânii viitoare. Întâlnirea face parte din seria 
demersurilor întreprinse de ministrul afacerilor interne în vederea consultării angajaţilor pentru îmbunătăţirea 
actualului cadru legislativ care are incidenţă în activitatea de asigurare a ordinii publice", informează un 
comunicat al Ministerului Afacerilor Interne (MAI) transmis vineri Agerpres. 
Din consultarea celor peste 200 de mesaje care au fost primite din partea angajaţilor ministerului, s-a conturat un 
pachet de propuneri cu incidenţă pe mai multe acte normative, precum: Legea nr. 360/2002 privind Statutul 
Poliţistului, Legea nr. 61/1991 pentru sancţionarea faptelor de încălcare a unor norme de convieţuire socială, a 
ordinii şi liniştii publice, Legea nr. 218/2002 privind organizarea şi funcţionarea Poliţiei Române, dar şi Codul 
Penal. "Printre propunerile angajaţilor MAI se numără stabilirea precisă a regulilor de intervenţie ale poliţiştilor în 
timpul celor mai frecvente interacţiuni cu cetăţenii. Totodată, se au în vedere sancţionarea prin instrumente de 
drept penal a unor fapte ilegale, cum ar fi: împiedicarea poliţiştilor de a pune în aplicare o măsură poliţienească, 
continuarea comiterii unor fapte, cu ignorarea avertismentului poliţiştilor în cazul situaţiilor în care se tulbură sau 
împiedică folosirea normală a unor locuinţe sau utilizarea de cuvinte ori gesturi jignitoare sau obscene la adresa 
poliţiştilor în timpul exercitării atribuţiilor de serviciu", se arată în comunicat. 
Alte propuneri vizează creşterea sancţiunilor pentru ultraj şi pentru uciderea unui poliţist, precum şi a 
cuantumului amenzilor contravenţionale pentru refuzul de legitimare. În plus, se propune crearea unor 
mecanisme şi instrumente de protecţie fizică şi juridică a poliţiştilor. "Pentru întărirea autorităţii angajaţilor, la 
nivelul MAI se intenţionează achiziţionarea de echipamente de protecţie şi introducerea unor module de 
pregătire fizică şi tactică pentru poliţiştii care acţionează în stradă", precizează comunicatul MAI. 
Cu ocazia întâlnirii cu organizaţiile profesionale şi sindicale programată pentru săptămâna viitoare se vor discuta 
inclusiv aspectele privind situaţia deficitului de personal şi soluţiile identificate pentru diminuarea acestuia. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Senat: Moțiunea simplă a PNL pe Educație va fi dezbătută și votată luni în plenul Senatului 
Moțiunea simplă a PNL "O Românie fără educație de calitate este o Românie săracă" va fi dezbătută și votată, 
luni, în plenul Senatului. 
În moțiunea semnată de 37 de senatori PNL și USR se cere demisia ministrului Educației, Liviu Pop, căruia i se mai 
solicită "să prezinte în Parlament un raport privind starea învățământului românesc". 
"Această moțiune nu a fost depusă din pură formalitate! Dacă o veți susține vom arăta că Educația este o 
preocupare reală a Parlamentului. Dacă nu o veți vota, vă întreb cum o să mergeți în fața celor care v-au trimis să-
i reprezentați aici? Votul pentru moțiune va semnifica un pas înainte spre performanță și competitivitate. Prin 
prezentul vot, noi, parlamentarii PNL și ai USR, cerem Guvernului Tudose: rezolvarea de urgență a problemei 
manualelor școlare, asigurarea tuturor resurselor financiare și legale pentru obținerea autorizațiilor de 
funcționare a tuturor școlilor, finanțarea corectă a Educației românești, descentralizarea reală și depolitizarea 
școlii românești; promovarea și dezvoltarea învățământului profesional; elaborarea unei legislații și a unor 
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proceduri coerente pentru înființarea de noi școli doctorale sau acreditarea de noi domenii de doctorat, demisia 
ministrului Educației", afirmă semnatarii moțiunii. 
Potrivit acestora, România are un abandon școlar record, rata părăsirii timpurii a cursurilor fiind de 19%. 
Totodată, semnatarii documentului susțin că anul școlar 2017 — 2018 începe fără manualele de clasa a V-a, fără 
autorizații de funcționare pentru școli — din peste 31.000 de unități de învățământ, 6.500 având avize și 
autorizații, cu un sistemul educațional "politizat la maximum", fără bani pentru salariile profesorilor, fără investiții 
pentru modernizarea procesului didactic în universități. 
"Școala este decuplată complet de piața muncii și se continuă distrugerea învățământului profesional", lipsesc 
legislația și procedurile pentru înființarea de noi școli doctorale sau acreditarea de noi domenii de doctorat și are 
loc un "atac la autonomia și resursele universităților", se mai arată în moțiune. 
În opinia senatorilor PNL și USR, principiile de care trebuie ținut cont pentru ca România "să conteze în actualul 
context internațional unde se caută performanță și competitivitate" sunt: finanțarea corectă a învățământului și 
cercetării; acordarea de șanse egale pentru fiecare tânăr la învățătură de calitate; profesori motivați, laboratoare 
bine dotate, programe școlare actualizate în permanență; legislație coerentă și predictibilă; consiliere școlară și 
orientare profesională eficientă; popularizarea învățământului profesional atât în rândul beneficiarilor direcți, cât 
și al potențialilor investitori; plata corectă a forței de muncă, pentru a nu o pierde. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE Infotrafic: Porturile Constanța și Midia, închise din cauza ceții dense 
UPDATE ORA 07:55 orturile Constanța Nord, Constanța Sud și Midia sunt închise luni dimineață din cauza ceții 
dense, potrivit Centrului Infotrafic al Poliției Române. 
Totodată, polițiștii sfătuiesc șoferii care se deplasează pe autostrada A2 București — Constanța să manifeste 
prudență sporită la volan, să reducă viteza de deplasare și să mărească distanța de siguranță față de vehiculele 
dinainte, pentru a nu fi implicați în accidente rutiere, întrucât pe tronsonul dintre kilometrul 160 și Constanța este 
ceață densă, vizibilitatea fiind redusă la aproximativ 50 de metri. 
* ORA 06:48 Cod galben de ceață în județul Constanța, până la 10:00 
Administrația Națională de Meteorologie (ANM) a emis, luni dimineața, o atenționare nowcasting Cod galben de 
ceață, valabilă în următoarele trei ore în județul Constanța. 
Potrivit meteorologilor, până la ora 10:00, în județul Constanța, se va semnala temporar ceață care determină 
scăderea vizibilității, local, sub 200 de metri și izolat sub 50 de metri.  
Avertizările de fenomene periculoase imediate (nowcasting) se emit pentru o perioadă de maximum șase ore, 
precizează ANM. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 București | Se schimbă limita de viteză pe Splaiul Unirii 
Primarul Sectorului 3, Robert Negoiță, a anunțat că membrii Comisiei de Circulație din Primăria Capitalei au 
aprobat modificarea limitei de viteză de la 60 km/h la 70 km/h pe Splaiul Unirii, de la Pod Vitan Bârzești până la 
limita administrativă, pe ambele sensuri. 
„O veste bună! Mă bucur că membrii Comisiei de Circulație din PMB au aprobat propunerea noastră pentru 
modificarea limitei de viteză pe Splaiul Unirii. Este o solicitare pe care am făcut-o ca urmare a sesizărilor pe care 
le-am primit de la dumneavoastră, dar și fiindcă am reușit, anul trecut, să securizăm corespunzător bucata de 
splai aferentă sectorului nostru. Sigur, asta nu înseamnă că nu trebuie și în continuare să conducem prudent și să 
înțelegem că viața este mai presus de orice grabă”, a precizat edilul, într-o postare pe pagina de Facebook. 
De asemenea, acesta a atașat o imagine cu decizia Comisiei de Circulație. 
„S-a avizat propunerea de modificare a limitei de viteză la 70 km/h pe Splaiul Unirii de la Pod Vitan Bârzești până 
la limita administrativă pe ambele sensuri, pe porțiunile pe care malurile râului Dâmbovița au fost securizate cu 
elemente de protecție, cu menținerea limitării la trecerile pentru pietoni și în zona Pasajului N. Grigorescu - Splai 
Dudescu”, se arată în documentul postat de Robert Negoiță. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Autobuze noi, fabricate în România, pe străzile din Chișinău 
Pe străzile din Chişinău au început să circule autobuze fabricate în România! Potrivit fotografiilor publicate de 
portalul moldovenescUnimedia, pe vehiculele albe scrie „Produs în România”, în culorile tricolorului. 
Potrivit portalului de peste Prut, autobuzele circulă pe un traseu care trece prin centrul capitalei moldovene. 
Municipalitatea, lăsată fără conducere după suspendarea din funcţie a primarului Dorin Chirtoacă din cauza 
problemelor penale, nu a dat încă detalii despre câte asemenea vehicule sunt în circulaţie sau dacă este vorba 
doar de o probă. 
Autobuzele sunt modelul City Bus Diamond, un produs al companiei Euro Bus Diamond. Este o companie nouă, 
care a început să producă în 2014, și are sediul în județul Ilfov,  în comuna Ciorogârla. Potrivit descrierii de pe site-
ul companiei, autobuzul City Bus Diamond este proiectat şi dezvoltat în cooperare cu Universitatea Politehnică din 
Bucureşti. „Cu o capacitate de transport impresionantă, confort sporit, siguranţă crescută şi design avangardist, 
stabileşte un standard unic pentru transportul urban de călători. Modelul City Bus Diamond, cu podea 100% 
coborâtă, echipat cu motor Mercedes-Benz Euro VI de ultima generaţie, oferă un succes garantat pe termen lung 
indiferent de exigenţele cumpărătorului. City Bus Diamond oferă soluţii practice pentru transportul urban de 
călători, un design armonios cu interior luminos şi primitor graţie suprafeţelor vitrate extinse, uşi spaţioase ce 
permit accesul rapid şi în siguranţă al călătorilor precum şi o rampă de acces dedicată persoanelor cu dizabilităţi 
sau mobilitate redusă”, se arată în descrierea de pe site. 
Compania spune că poate produce 450 de autobuze pe an. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Aleșii promit ajutor din partea statului pentru foștii pușcăriași 
„Ne pare rău. Politica companiei noastre nu acceptă şi nu permite”. Acesta este răspunsul pe care îl aude cineva 
care are cazier. 37 
Şi Robert a auzit asta de sute de ori, după opt ani de penitenciar. Am ales să-l numim Robert. Are 33 de ani. Acum 
este curier. Greu a găsit un angajator care să nu-l condamne odată în plus pentru că a furat şi a şi recidivat. 
Robert: Am răspuns o dată în momentul când am fost arestat. Am răspuns a doua oară când am fost 
condamnat. Am răspuns a treia oară la Comisia de Liberare. Am răspuns a patra oară când am fost eliberat 
condiţionat. Păi de câte ori trebuie să răspund eu pentru ceea ce fac? 
Când uşile firmelor stau închise pentru ei, mulţi dintre foştii deţinuţi îşi mai adaugă o etichetă: recidivişti. 
Cristina Teoroc, director al Penitenciarului Jilava: Ciclul acesta nu se oprește. Iese din penitenciar. Nu are acte, 
nu are loc de muncă. Încearcă să- şi caute o strategie de supravieţuire. Nu găseşte. Ajunge din nou în 
penitenciar. 
După ce părăsesc penitenciarul, deţinuţii devin oameni liberi. Pentru mulţi dintre ei asta înseamnă de fapt oameni 
ai străzii. 
Cristina Teoroc, director al Penitenciarului Jilava: Dacă nu au familie, este foarte clar că nu au niciun domiciliu. 
Pot dormi chiar sub cerul liber. Le este imposibil, pot spune, să se angajeze sau să-şi continue studiile şcolare 
sau să facă orice alte demersuri. 
Un deputat pledează ca statul să le dea o mână de ajutor în plus foştilor condamnaţi. 
Oana Florea, deputat PSD, iniţiator: Nu există practic nicio facilitate din partea statului pentru ca acest om să se 
poată reintegra în societate. Penitenciarul, în ultima lună de detenţie, să se ocupe ca persoana respectivă, în 
momentul în care iese să aibă un fel de recomandare, un profil psihologic al acestuia, astfel încât omul sa se 
prezinte la ANOFM cu mai multe informaţii despre el. 
Un alt proiect prevede ca deţinuţii să înveţe o meserie, înainte să reintre în societate. Cei vizaţi, însă, nu sunt prea 
încrezători. 
Fost deţinut: Pur şi simplu falsităţi. Credeţi-mă! În penitenciar am participat la „n” congrese, „n” simpozioane, 
la care veneau, ni se dădea un pix, un caiet. Semnaţi, duceţi-vă la cameră şi pa, la revedere! 
Anul trecut peste 13 mii de persoane au ieşit din închisorile din ţară. Despre aceşti oameni, nicio instituţie a 
statului nu mai ştie nimic în prezent. 
(Sursa: Digi 24) 
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 MApN: Impactul BREXIT asupra Politicilor de Securitate şi Apărare, tema unei mese rotunde la Cercul Militar 
Impactul pe care ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană l-ar putea avea asupra Politicii de securitate şi 
apărare comună a UE şi asupra cooperării dintre Uniunea Europeană şi NATO, precum şi modul în care România 
se racordează la aceste procese, a fost tema unei mese rotunde moderată vineri de Secretarul de stat Mircea 
Duşa, la Cercul Militar Naţional. "Evenimentul se integrează în seria dezbaterilor şi consultărilor care au loc atât la 
nivel guvernamental, cât şi în rândul organizaţiilor cu specific în domeniu şi în spaţiul public", informează un 
comunicat al Ministerului Apărării Naţionale (MApN) transmis vineri Agerpres. 
La discuţii au mai participat Mircea Geoană, Lazăr Comănescu, Ştefan Tinca, directori ai institutelor diplomatice şi 
ai universităţilor din România şi reprezentanţi ai organizaţiilor non-guvernamentale cu expertiză în domeniul 
securităţii şi apărării. Activitatea a fost organizată de Departamentul pentru politica de apărare şi planificare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

  Numiri controversate la Transelectrica: niciunul n-are experiență în domeniu. Unul, acuzat de răpire 
Prima decizie majora luata de Gheorghe Simon, noul ministru al Economiei, a fost schimbarea unor membri din 
Directoratul Transelectrica. Mandatul acestora expira, insa decizia a fost sa nu mai fie prelungite, fiind inlocuiti 
cu Florin Cristian Tataru, Dan Valeriu Ardelean si Andreea Georgiana Florea. Niciunul dintre acestia nu are 
experienta in domeniul energetic, scrie hotnews.ro. 
Ba mai mult, Florin Cristian Tataru este un politician controversat din Maramures, de unde este si actualul 
ministru, fiind acuzat in trecut de rapirea unui om si amenintarea acestuia cu pusca. 
Andreea Georgiana Florea este sotia primarului sectorului 5, Daniel Florea. In conditiile in care sotia sa lucra la 
ASF, acesta a castigat in 2013 prin casa sa de avocatura peste 3 milioane de lei din contracte cu firme de asigurari. 
Florin Cristian Tataru (50 de ani) a fost deputat PSD de Maramures in doua legislaturi (2008-2012 si 2012-2016). In 
prezent este director economic al Directiei Silvice Maramures. Aceeasi functie a detinut-o si inainte de a fi ales 
deputat. A studiat la Academia de Studii Economice Bucuresti. Tataru a fost implicat intr-un mare scandal, fiind 
acuzat, in 1998, de rapire. Un articol din Evz arata ca in acel an, Tataru si un asociat al sau la firma Nordia Trade 
Group au rapit un inginer, din cauza unor neintelegeri, l-au dus in padure si i-au bagat teava unei pusti in gura. 
Dosarul penal deschis in acest caz a fost inchis deoarece partile implicate "au cazut la pace". Vezi aici amanunte. 
Reamintim ca noul ministru al economiei este vicepresedintele PSD Maramures. 
(Sursa: Hotnews) 
 
 

 Militarul român ucis în Afganistan, decorat post-mortem de președintele Klaus Iohannis 
Militarul român ucis în Afganistan, decorat post-mortem de președintele Klaus Iohannis 

 Sublocotenentul Mădălin Stoica, ucis vineri în timul unei misiuni în Afganistan, a fost decorat post-mortem cu 
Ordinul Național „Steaua României” în grad de Cavaler, sâmbătă, de președintele Klaus Iohannis, informează 
Administrația Prezidențială. 
„În semn de recunoștință și apreciere pentru dăruirea și curajul manifestate sub culorile drapelului național, 
pentru spiritul de sacrificiu dovedit în timpul executării unei misiuni de luptă în teatrul de operații din Afganistan, 
președintele României, domnul Klaus Iohannis, a conferit post-mortem Ordinul Național <<Steaua României>> în 
grad de Cavaler, cu însemn pentru militari, de război, sublocotenentului Stoica Vintilă Mădălin'', a  precizat sursa 
citată. 
Decorarea a fost făcută la propunerea ministrului Apărării Naționale, Mihai Fifor. 
Mădălin Stoica a decedat vineri, în timpul unei misiuni desfășurate în Afganistan, în regiunea Kandahar. El avea 41 
de ani, era căsătorit și avea un copil. Se afla la prima misiune în teatrele de operații și era angajat al MApN din 
anul 2002. În același incident au fost răniți caporalul Ionel Buzea și fruntașul Ionel Toma. 
Militarii se aflau într-un convoi de patru autovehicule MRAP (Mine-Resistant Ambush Protected) când un 
autovehicul capcană a intrat în blindatul lor. 
(Sursa: Romania Libera) 
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 BNR vrea să limiteze gradul de îndatorare al românilor. Ce înseamnă asta 
 
Imprumuturile date persoanelor fizice cresc accelerat, iar Banca Naţională a României (BNR) ar putea trece la 
măsuri de limitare a creditelor date populaţiei, până la circa 35% din venituri, faţă de 70% cât se mai practică în 
prezent, au sugerat recent oficiali ai Băncii.  
Măsura ar fi necesară pentru ca populaţia să fie ferită de riscurile viitoare, în condiţiile în care sunt aşteptate 
creşteri ale dobânzilor, dar şi BNR se pregăteşte să majoreze la rândul său dobânda-cheie. Finanţarea a depăşit 
nivelul de semnal 
 
Finanţarea a depăşit nivelul de semnal  
Florian Neagu, directorul Direcţiei Stabilitate Financiară din BNR, susţine că finanţarea acordată populaţiei a 
depăşit de câteva luni nivelul de semnal, scrie profit.ro. Potrivit lui, băncile acordă credite cu un grad de 
îndatorare până la 60-65, chiar 70% la sută, astfel că nivelul creditului pentru populaţie se apropie de pragul 
maxim de la care BNR consideră că expunerea este periculoasă.  
În aceste condiţii apar riscuri atât pentru debitori, cât şi pentru stabilitatea financiară şi economică, potrivit sursei 
citate, astfel că BNR s-ar gândi la posibilitatea de a limita gradul de îndatorare al populaţiei, la 35-40%.  
Şi directorul Direcţiei Supraveghere din BNR, Nicolae Cinteză, a arătat într-un interviu recent că BNR lucrează la un 
set de norme care să plafoneze gradul de îndatorare al persoanelor fizice la 55% din venituri. 
 
Suciu: Nu suntem la pragul de alertă  
Purtătorul de cuvânt al BNR, Dan Suciu, a precizat însă că s-a ajuns la un prag de semnal, iar când creditarea va 
ajunge la un prag de alertă BNR va impune măsuri de limitare a creditare. Cu toate acestea, încă nu am ajuns la 
acel nivel, a spus el, pentru Mediafax. „În ultimele trimestre am avut un ritm alert de creditare şi de aceea am 
ajuns la un nivel de semnal. Oamenii trebuie să ştie că nivelul actual la care dobânzile sunt foarte scăzute nu va 
continua la nesfârşit. Prima Casă este principalul element de creditare. Scăderea gradului de îndatorare este una 
dintre pârghiile care ar limita creditarea. Este cea mai eficientă, dar nu este neapărat prima”, a precizat Suciu.  
Dobânzile au început deja să crească                                                   
 
Indicele Robor la 3 luni, în funcţie de care băncile calculează dobânzile la credite, a urcat vinery până la 0,98% pe 
an. Valorile Robor sunt din ce în ce mai ridicate, analiştii avertizând recent că măsurile fiscale propuse în acest an 
vor duce la creşterea dobânzilor.  
Robor este indicatorul principal în funcţie de care sunt calculate dobânzile variabile la creditele în lei.  
Potrivit lui Cinteză, cum în prezent suntem cu rata dobânzii la minime istorice, „va veni un răstimp când rata 
dobânzii va creşte, iar serviciul datoriei se va majora semnificativ pentru cei mai vulnerabili”.  
De asemenea, Iancu Guda, preşedintele AAFBR (Asociaţia Analiştilor Financiar-Bancari din România) şi lector IBR 
(Institutul Bancar Român), susţinea luna trecută că vor creşte ratele la bănci pentru populaţie, el aşteptându-se la 
o politică monetară restrictivă din partea BNR, ce va duce la majorarea Robor. 
 
Ce consecinţe are pentru români limitarea îndatorării  
Florian Neagu arată că banca centrală este îngrijorată nu numai de ritmul de creştere al creditului, dar şi de 
efectele majorării ratelor de dobândă asupra unor categorii de debitori.  Potrivit lui, va veni un moment când 
ratele de dobândă vor începe să crească, iar atunci, serviciul datoriei pentru populaţie s-ar putea majora chiar 
semnificativ pentru cei mai vulnerabili.  
Dacă BNR limitează gradul de îndatorare, băncile vor fi obligate să dea credite care să nu depăşească 35% din 
venitul celor care se împrumută. Asta înseamnă că cei care vor lua un credit vor primi o sumă mai mică, însă vor 
avea şi rate mai mici, povara asupra lor fiind mai mică în cazul în care dobânzile se vor majora semnificativ.  
Măsura a mai fost aplicată de BNR şi în 2007, pentru a contracara frenezia consumului şi a acordării de credite.  
 
(Sursa: Adevarul) 
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 UE pune tunurile pe multinaţionale 
 
Companiile din sectorul tehnologiilor digitale, precum giganţi ca Google, Amazon, Facebook şi Apple, ar putea fi 
impozitate pe cifra de afaceri şi nu pe profit, cum se întâmplă în prezent. Propunerea comună a venit din partea 
Franţei, Spaniei, Germaniei şi Italiei, iar la acest plan au aderat oficial alte şase ţări: Austria, Bulgaria, Grecia, 
Portugalia, România şi Slovenia.  
Statele semnatare sunt nemulţumite de taxele mici pe care le plătesc multinaţionalele. Măsura ar fi menită să le 
facă pe aceste companii să plătească impozite corecte în ţările europene.  
Ministrul de Finanţe Ionuţ Misa a semnat alături de miniştrii de finanţe ai Franţei, Germaniei, Italiei şi Spaniei 
documentul. Acesta solicită Comisiei „prezentarea unei soluţii care să conducă la stabilirea un impozit armonizat 
pe cifra de afaceri generată în statele membre UE de companiile din domeniul tehnologiilor digitale, în locul 
impozitului pe profit care se aplică în prezent”. „Miniştrii finanţelor şi economiei din Uniunea Europeană au 
dezbătut provocările internaţionale privind impozitarea întreprinderilor în contextul economiei digitale. Uniunea 
Europeană trebuie să facă paşi importanţi în sensul unei reforme mai ample a normelor fiscale internaţionale care 
să depăşească deficienţele legislative în acest domeniu”, se arată într-un comunicat al Ministerului de Finanţe.  
Ulterior mai multe state membre s-au alăturat acestei iniţiative.  
Potrivit comunicatului, vor fi continuate lucrările pe acest subiect la nivelul Consiliului în vederea adoptării unor 
concluzii ale Consiliului în luna decembrie.  
Ulterior, Comisia Europeană urmează să întocmească un referat care să conţină evaluarea problemei, provocările 
sale şi alternativele legislative disponibile. Statele membre urmează să adopte apoi concluziile ce vor marca 
traseul pentru o propunere legislativă din partea Executivului comunitar, în primăvara anului viitor.  
Măsura este similară cu cea propusă de PSD în programul de guvernare, care dorea înlocuirea impozitării 
profitului cu impozitul pe cifra de afaceri la nivel naţional. Măsura a fost criticată de mediul de afaceri, astfel că 
Guvernul a retras propunerea, premierul Mihai Tudose anunţând că „subiectul este închis”. 
 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Climat: SUA caută să acționeze cu "partenerii" în privința Acordului de la Paris (Tillerson) 
După mai multe declarații contradictorii asupra politicii de mediu a Statelor Unite, secretarul de stat Rex Tillerson 
a afirmat duminică după-amiază că Washingtonul caută "mijloacele de a acționa cu partenerii din Acordul la Paris 
privind clima", transmite AFP. 
"Vrem să fim productivi, vrem să fim utili", a dat el asigurări la postul de televiziune CBS. 
Aceste declarații nu constituie o reală schimbare de politică de la controversata decizie a președintelui Donald 
Trump de a retrage Statele Unite din pactul istoric asupra schimbărilor climatice, adoptat la sfârșitul lui 2015 la 
Paris și semnat de aproape 200 de țări. 
Par, totuși, să reprezinte o relaxare a poziției SUA, departe de criticile formulate de Donald Trump care a afirmat 
că acordul este un pact împotriva suveranității americane, favorizând pe nedrept, în opinia sa, țări ca India și 
China. 
Atunci când responsabili europeni au sugerat, la sfârșitul săptămânii trecute, că Statele Unite ar fi pregătite să se 
angajeze din nou în acord, Casa Albă a declarat că poziția sa rămâne neschimbată și va evolua numai dacă sunt 
găsite condiții mai "favorabile". 
Potrivit lui Rex Tillerson, principalul consilier economic al președintelui Trump, Gary Cohn, studiază posibilitățile 
pentru ca Statele Unite să coopereze cu celelalte țări în această chestiune care, în opinia sa, rămâne "complicată". 
Problema a intervenit în contextul în care președintele american urmează să se adreseze marți liderilor lumii de la 
tribuna Adunării Generala a Națiunilor Unite, unde schimbările climatice vor fi un subiect major. 
Declarațiile șefului diplomației SUA au fost făcute la scurt timp după uraganele Harvey și Irma care au devastat 
mai multe state americane în ultimele săptămâni și au fost mai violente, potrivit oamenilor de știință, din cauza 
încălzirii climei. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Nimeni din administrația Trump nu a vorbit despre redeschiderea negocierilor asupra Acordului de la Paris, o idee 
exclusă de ceilalți semnatari. Statele Unite ar putea, totuși, să găsească o modalitate, în cadrul pactului, de a-și 
redefini poziția. 
Consilierul prezidențial pe probleme de securitate națională, H. R. McMaster, a declarat la postul ABC că Donald 
Trump "a lăsat ușa deschisă pentru a reintegra pactul ulterior, în cazul unui aranjament mai bun pentru Statele 
Unite". 
Procesul de retragere din Acordul de la Paris este de durată. Dacă Donald Trump își menține poziția, Statele Unite 
vor ieși oficial din pact la 4 noiembrie 2020, la o zi după viitoarele alegeri prezidențiale. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 PREMIERĂ! Rusia a BOMBARDAT Forţele Democratice Siriene, sprijinite de SUA. Anunțul Pentagonului 
Forţele Democratice Siriene (FDS), o alianţă arabo-kurdă sprijinită de Washington care luptă împotriva grupării 
Statul Islamic în Siria, au acuzat sâmbătă Rusia, aliat al regimului de la Damasc, că le-a bombardat poziţiile din 
provincia Deir Ezzor din estul ţării, relatează AFP şi Reuters, conform agerpres.ro.  
Departamentul Apărării Statelor Unite a confirmat bombardamentul aviaţiei ruse asupra unei poziţii la est de 
Eufrat. Rusia ştia că în zona respectivă sunt staţionate efective ale FDS şi consilieri din partea coaliţiei 
internaţionale, a menţionat Pentagonul. În rândul personalului militar al coaliţiei nu s-au înregistrat victime, dar 
au fost răniţi câţiva luptători din FDS, mai precizează o declaraţie oficială.  
 
Este pentru prima dată când Forţele Democratice Siriene afirmă că au fost ţinta raidurilor aeriene ruseşti. FDS a 
acuzat în trecut regimul sirian că le-a bombardat poziţiile în provincia vecină Raqqa. 
Sâmbătă, raiduri aeriene ruseşti şi ale regimului de la Damasc au vizat FDS în provincia Deir Ezzor, ultima provincie 
aflată în mâinile grupării Statul Islamic în Siria, unde au loc ofensive separate ale regimului şi forţelor FDS pentru a 
alunga organizaţia jihadistă.Ofensiva forţelor guvernamentale siriene sprijinite de aviaţia rusă se concentrează pe 
oraşul Deir Ezzor, capitala provinciei.  
 
FDS, o alianţă de luptători arabi şi kurzi sprijiniţi de aviaţia americană, urmăreşte să-i alunge pe jihadişti din estul 
provinciei; capitala se află în vest.  
 
"Forţele noastre au fost vizate în această dimineaţă (sâmbătă) de un atac lansat de forţele aeriene ruseşti şi de 
cele ale regimului sirian în zona industrială", la nord-est de oraşul Deir Ezzor, a informat FDS într-un comunicat. 
"Şase dintre luptătorii noştri au fost răniţi", se precizează în comunicat.  
 
"În momentul în care forţele noastre obţin victorii importante împotriva SI în Raqqa (nord) şi în Deir Ezzor (...), 
unele părţi încearcă să împiedice avansul trupelor noastre", a acuzat FDS, referindu-se la forţele regimului sirian şi 
aliatul lor Rusia. 
(Sursa: Agerpres) 
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